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 Mötesanteckning 
 
 
 

 
 
 
 

POSTADRESS BESÖKSADRESS TELEFON E-POST SMS WEBB ORG.NUMMER 

Nacka kommun, 131 81 Nacka Stadshuset, Granitvägen 15 08-718 80 00 info@nacka.se 716 80 www.nacka.se 212000-0167 
 

Typ av möte: Nacka tillgänglighetsråd 

Mötesdatum: 2018-09-24 

Närvarande:  
Tillgänglighetsrådet Namn 
Ordförande  Monica Brohede - Tellström (L) 
1:e vice ordförande  Rickard Wendt (M) 
Samverkansledare  Anders Fredriksson 
Nämndsekreterare  Heidi Swahn 
omsorgsenheten kvalitet och stöd Ellinor Egefors 
 
Astma- och allergiföreningen Stockholm sydost  Kerstin Fagerström, Ulrika Hallstrand 
Reumatikerföreningen Nacka Värmdö  Rolf Ramning 
Hörselskadades förening Nacka Värmdö  Clas-Erik Eriksson 
Livgivarna IFS, Nacka Värmdö Kerstin Lignell 
Föreningen Nacka Värmdö Hjärtlung Leif Öberg 
Strokeföreningen Nacka Värmdö Rakel Lindfors 
 
 
 
.        
 
 
 
Underskrifter Ordförande ……………………………………………… 

Monica Brohede Tellström (L) 
 
 
Sekreterare ……………………………………………… 

Heidi Swahn 
 
 
Justerande 
………………………………………………… 

Kerstin Lignell 
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1.  Mötets öppnande och upprop 
Monica Brohede Tellström inledde mötet. 

 

2.  Val av person för kontrasignering 
Kerstin Lignell valdes att kontrasignera 

 

3.  Godkännande av dagordning 
Övrig fråga - Lillängens förskola (Kerstin Fagerström) 
 

 

4.  Minnesanteckningar från föregående möte 
Kerstin Lignell noterade att funkispiloter skulle tas upp detta möte.  
Anders Fredriksson och Rickard Wendt svarade att man inte fått en 
uppföljning än. Rickard frågar kultur- och fritidsenheten om status. Vi 
tar med oss frågan till nästa möte.  

 

5.  Handikappforum 
Leif Öberg och Rolf Ramning informerade om hur läget i det nya 
huset. Några föreningarna har bytt rum med varandra. Leif Öberg ser 
till att bygga ett nytt rum för synskadade. Det är för mycket möbler i 
lokalen, dessa ska bort. Man avvaktar den stora flyttstädningen i väntan 
på att möblerna flyttats ut och man kommit iordning. 
 
Hänt mycket sedan sista mötet, det mesta fungerar, gnissel kring det 
praktiska men det kommer att lösa sig. I överlag är man nöjda med den 
nya lokalen. Några driftiga personer som tar ansvar och fixar i den 
tillfälliga lokalen. 
 
Monika Brohede Tellström kommer gärna på husesyn inom kort. 
Monika Brohede Tellström undrade om byte av namn av lokalen något 
som diskuteras bland föreningarna? 

 

6.  Tillgänglighetsutmärkelsen 
Anders Fredriksson informerade att jurygruppen haft ett möte. Årets 
utmärkelse kommer att se ut som 2017 det vill säga en person och en 
verksamhet kan få pris. 
 
Annons går ut i lokaltidningen i början av oktober. Affischer kommer 
även att delas ut.  
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Den 28 november informeras rådet. Den 17 december kommer priset 
att delas ut på kommunfullmäktige. 
 
Juryn består av Monika Brohede - Tellström, Rickard Wendt, Lisskulla 
Zayane, Christine Mattson, Arne Arenteg, Jenny Malvatrix, Elin 
Brandefalk och Anders Fredriksson 
 

7.  Upphandling av bostad med särskild service enligt LSS 
Elinor Egefors, gruppchef, omsorgsenheten kvalitet och stöd 

• Nacka kommun ska upphandla verksamheten i 15 
bostäder/verksamheter för cirka 100 boende. 

• Befintliga avtal löper ut den 31 december 2019 
• Syftet med upphandlingen är att kunna tillgodose kunders 

behov av boende av god kvalitet 
• Vi kommer att bedöma anbuden utifrån kvalitetskriterier, inte 

utifrån pris 
• Ersättningsnivåerna som utförarna får är beslutade i förväg 

Bedömningen sker bara på kvalitet och inte pris 
 
Kraven vi Ställer på kommande Utförare 

• Krav på övertagande av personal kommer att ställas vilket 
innebär att personalen kan få anställning hos den nya utföraren  

• Krav på en smidig övergång kommer att ställas 
 
Just ni tittar vi på både ersättningsnivåer och brukarnöjdhet, tidigare 
kvalitetsgranskningar och ser om vi kan ställa andra krav eller 
tydliggöra våra krav för att undvika kvalitetsbrister.  
Det finns synpunkter på att ersättningsnivåerna i Nacka. De är 
jämförelsevis låga och vi tittar på detta. Det är dock svårt att göra 
jämförelser mellan kommunerna, då kommunerna inte ersätter för 
samma saker, tex extra för vaken natt eller inte extra för vaken natt, 
lokaler/inte lokaler. Enheten tar in synpunkter både från anhöriga, 
utförare och anbudsgivare.  
Allt detta ligger till grund för vårt arbete med upphandlingen och 
ställandet av krav.  
 
Har ni synpunkter eller ställa några frågor? 
Kontakta Eini Ruottinen 087188702, Emelie Berglund 087187784 
 
Se bilaga 1 
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8.  Tillgänglighetsrådet under kommande mandatperiod 
Monika Brohede Tellström sammanfattade de senaste fyra åren som 
tillgänglighetsrådet funnits. 
 
Vi behöver tillsammans tänka igenom hur  vi vill att rådet ska fungera 
framöver. Till exempel arbetsformer, inriktningar, teman, fokus på 
olika områden, svara på remisser från kommunen.  
 
För fyra år sedan kom vi fram till att vi kunde enas om vad vi inte ska 
göra men ingen gemensam syn på vad rådet ska arbeta med. 
 
Följande förslag kom under diskussionen. 
• Föreslog att varje förening gör en lista eller liknande om vad som 

är viktigt att ta hänsyn till i planarbetet när Nacka bygger stad. 
• Helhetsfokus kontra föreningsfokus – hur ska vi arbeta för att höja 

blicken 
• Förslag att ta upp i varje föreningsstyrelse att ta fram förslag på 

vad som ska tas upp på kommande möte med tillgänglighetsrådet. 
Finns det en särskild fråga som föreningen vill belysa. 

• Föreningars olika fokusveckor tex Doftfria veckan, Hörselveckan. 
Kanske rådet kan sammanställa information på olika temaveckor 
och dagar.  

• Ska rådet ha tillgång till föreningarnas vår och höst planeringar.  
 
Monika Brohede Tellström sammanfattade att det finns ett intresse att 
svara på remisser. Man behöver inte vara ingenjör för att svara på 
remisser det viktiga är att handläggarna får ta del av föreningarnas 
unika kompetens och synpunkter. 

 

9.  Övrigt 
Gångvägen Lillängs skogen – funktionsrättsskrivelse – skrivelse  
(Kerstin Fagerström) 
 
Funktionsrätt stockholm fd HSO 
Funktionsrätt stockholm har lämnat ett samrådsyttrande gällande 
detaljplanen Lillängens förskola där man bland annat tagit upp att 
tillgänglighetspassningen när det gäller gångvägen inte är bra. 
Föreningen mottog ett mycket luddigt svar från planenheten. 
Föreningen kräver att en fullständig tillgänglighetsplan tas fram. 
 
Monika Brohede – Tellström svarade att det inkommit mycket 
synpunkter på planen. 
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Svårt med doftfri miljö i Nacka forum 
(Leif Öberg) 
Det är allt mer parfym och artiklar som luktar i gångstråken i Nacka 
forum. Det är problem för flera än astmatiker och allergiker att vistas i 
nacka forum på grund av alla dofter. 
 
Monika Brohede -Tellström svarade att detta är en fråga som hon kan 
ta upp det med Rodamco.  

10.  Aktuellt från föreningarna 
Strokeföreningen Nacka Värmdö 
Föreningen har inte varit aktiv på grund av sjukdom hos flera av 
styrelsen. Föreningen har börjat arbeta igen med ett möte ca en gång i 
månaden. 
 
Livgivarna IFS Nacka/Värmdö 
Föreningen har haft 1 möte i höst.  
WeMind som tagit över efter Capio, den psykiatriska 
öppenvårdsmottagningen, har startat en anhörig- och patientutbildning 
om psykiska sjukdomar. Initiativet är uppskattat. 
 
Astma- och allergiföreningen Stockholm sydost 
Föreningen har haft 1 möte och en medlemsresa till Lasse Åbergs 
museum. Föreningen planerar ett julmingel. 
Doftfria veckan i oktober - offentliga lokaler tillgängliga för 
doftöverkänsliga. Föreningen kommer att stå i en större affär och 
informera, ha tipsfrågor, varva medlemmar, med mera. 
 
Hörselskadades förening Nacka Värmdö 
Föreningen har möte imorgon.  
Hörselveckan 15-21 oktober 2018! med fokus på hörselskadades 
situation och väcka opinion för ett hörselsmart samhälle- 
I slutet av oktober planeras ett medlemsmöte där vi presenterar de nya 
lokalerna för medlemmar. Föreningen planerar även ett julmöte i 
början av december. 
 
Föreningen Nacka Värmdö Hjärtlung 
Föreningen har haft några möten sedan i somras. Föreningen firar 40-
årsjubileum med att åka till Åland i tre dagar och ha möte med 
vänförening på Åland. 
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Reumatikerföreningen Nacka Värmdö 
Föreningen har många aktiviteter och möten. Föreningen har sin årliga 
resa till Spanien i september där medlemmar bland annat lär sig 
Qigong, vilket är väldigt nyttigt för reumatiker. 

11.  Till nästa möte 28 november 
Monika Brohede-Tellström tackade för ett trevligt möte och gav alla 
föreningar i uppdrag att fundera och komma med förslag på hur 
arbetet ska ske i Tillgänglighetsrådet under kommande mandatperiod. 
 
Det går bra att skicka förslag och idéer till Heidi Swahn innan mötet. 

 

  



UPPHANDLING AV BOSTAD MED 
SÄRSKILD SERVICE ENLIGT LSS 
24 september 2018 Tillgänglighetsrådet 
Ellinor Egefors, gruppchef Kvalitet och stöd, Omsorgsenheten



• Nacka kommun ska upphandla verksamheten i 15 
bostäder

• Befintliga avtal löper ut den 31 december 2019
• Syftet med upphandlingen är att kunna tillgodose 
kunders behov av boende av god kvalitet

• Vi kommer att bedöma anbuden utifrån 
kvalitetskriterier, inte utifrån pris

• Ersättningsnivåerna som utförarna får är beslutade i 
förväg

UPPHANDLING AV BOSTAD MED 
SÄRSKILD SERVICE ENLIGT LSS

Presentatör
Presentationsanteckningar
Bedömningen sker bara på kvalitet och inte pris – vi kan inte säga vilka kvalitetskrav eftersom det är sekretess innan upphandlingen går ut, men det kan vara personals kompetens, chefers kompetens hur man jobbar med intentionerna i LSS-lagen.



• Annonsering av upphandlingen: 2018-10-17
• Sista anbudsdag: 2018-11-30
• Anbudsöppning: 2018-12-01
• Utvärdering: December-februari
• Tilldelning: Senast 2019-03-01
• Avtalstid: 2020-01-01 - 2022-12-31 med möjlighet 
till förlängning 2 + 1 år (maximalt tom 2025-12-31) 

TIDSPLAN 



• Krav på övertagande av personal kommer att ställas 
vilket innebär att personalen kan få anställning hos 
den nya utföraren 

• Krav på en smidig övergång kommer att ställas

KRAVEN VI STÄLLER PÅ 
KOMMANDE UTFÖRARE



• Jämförelse med andra kommuner
• Genomgång av kvalitetsgranskningar
• Ersättningsnivåer
• Jämföra resultatet av brukarundersökningar
• Tar in synpunkter

VAD GÖR VI JUST NU?

Presentatör
Presentationsanteckningar
Vi jämför hur vi ligger till när det gäller både ersättningsnivåer och brukarnöjdhet. Vi tittar på tidigare kvalitetsgranskningar och ser om vi kan ställa andra krav/tydliggöra våra krav för att undvika vissa kvalitetsbrister. Vi har fått in synpunkter på att ersättningsnivåerna som Nacka idag har är jämförelsevis låga och vi tittar på eventuell justering av ersättningsnivåer. Det är svårt att göra sådana beräkningar, vissa ersätter extra för vaken natt, andra för lokaler/inte lokaler. Svårt att göra jämförelser. Vi tar in synpunkter både från anhöriga, utförare och anbudsgivare. Allt detta ligger till grund för vårt arbete med upphandlingen och ställandet av krav. 



ANHÖRIGDIALOG
• Frukostmöte 26 september 8-9.30 i Nacka stadshus. 
Tema: Krav på personal och ledning

• Kvällsmöte 27 september 17-18.30 i Nacka 
stadshus Tema: Krav på fritid, semester och social 
gemenskap 

• Vi har även haft dialogmöten med LSS-handläggare 
och chefer samt med potentiella anbudsgivare och 
med de befintliga gruppbostäderna. 

HUR ARBETAR VI MED ATT TA IN 
SYNPUNKTER?



Ta gärna kontakt med oss:
Planerare/utvecklare Eini Ruottinen

Telefon 08-718 87 02 
eini.ruottinen@nacka.se

Planerare/utvecklare Emelie Berglund
Telefon 08-718 77 84

emelie.berglund@nacka.se

VILL NI FRAMFÖRA ERA SYNPUNKTER 
ELLER STÄLLA NÅGRA FRÅGOR? 

mailto:eini.ruottinen@nacka.se
mailto:emelie.berglund@nacka.se
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